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Kommunfullmäktige

Plats och tid: Sammanträdet har ägt rum i Murgrönan, Salem centrum, torsdagen den 20 april
2023, kl 19.15 - 20:43

Beslutande: Se bilagd upprops- och voteringslista

Övriga deltagande: Kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson Westerlund, IT-chef
Michael Bornefalk, HR-chef Ulf Haraldsson, förvaltningschef barn- och utbildning
Katarina Sweding, socialchef Jenny Thorsell, förvaltningschef kultur- och fritid
Annika Holmertz, kommunsekreterare Elina Peronius, ordförande för revisionen
2018-2022 Håkan Dahlström (S)

Utses att justera: Farzana Khan (M), (Leutrim Kadriu (S)
Justeringens
plats och tid: Kansliet, måndagen den 24 april 2023 kl 13.00

Underskrifter: Sekreterare …………………………
Elina Peronius

Ordförande …………………………
Olle Glimvik (M)

Justerande …………………………
…………………………..

Farzana Khan (M) Leutrim Kadriu (S)

Anslag/bevis

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ: Kommunfullmäktige
Sammanträdes-
datum: 2023-04-20

Datum för anslagets
uppsättande: 2023-04-25

Överklagande tiden går
ut: 2023-05-16
Datum för anslagets
nedtagande: 2023-05-17

Förvaringsplats
för protokollet: Kansliet

Underskrift: …………………………

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Elina Peronius

Innehållsförteckning
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§ 8

§ 9

§ 10

Detaljplan för Södra Hallsta, plan 81-72, godkännande av detaljplan för antagande

Detaljplan för Södra Hallsta, plan nr 81-72, förslag att godkänna marköverlåtelseavtal med
Sveafastigheter Bostad Södra Hallsta AB och Sveafastigheter Bostad Södra Hallsta radhus
AB
Detaljplan för Södra Hallsta, plan nr 81-72, förslag att godkänna marköverlåtelse- och
exploateringsavtal med Vestigia Fastigheter AB

§ 11

§ 12

§ 13

§ 14

§ 15

§ 16

§ 17

§ 18

§ 19

§ 20

§ 21

§ 22

Handlingsplan för kvinnofrid och mot våld i nära relationer samt hedesrelaterat våld och
förtryck

Årsredovisning 2022

Revisionsberättelse och ansvarsfrihet

Höjning av brukningsavgift i VA-taxa

Sammanställning besparingsprogram 2023 för hela kommunen

Teknisk korrigering av budget mellan kommunstyrelsen och teknisk nämnd 2023 på grund
av nya reglementen

Teknisk korrigering av nämndramar avseende medel för kapitaltjänstkostnader

Förslag till nya avgifter för Säby sim- och sporthall

Svar på interpellation: Vad händer med kameraövervakningen i Salems och Rönninge
centrum? väckt av Lena Biörnstad (R)

Avsägelser och fyllnadsval

Inkomna motioner, interpellationer och frågor

Tilldelning av ytterligare medel till projekt K-huset

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 7 KS/2023:90

Anmälningsärenden

Val av ombud till Kommuninvests årsstämma:
Beslut: Kommunstyrelsen väljer kommunstyrelsens ordförande Rickard Livén som ombud och
kommunstyrelsens förste vice ordförande Raili Nilsson som ersättare för ombudet till
Kommuninvests årsstämmor under mandatperioden 2023-2026.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av anmälningsärendet.

_____________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 8 KS/2021:377

Detaljplan för Södra Hallsta, plan 81-72, godkännande av
detaljplan för antagande

Kommunstyrelsen uppdrog den tredje december 2018, § 107, bygg- och miljönämnden att

upprätta en detaljplan för Södra Hallsta. Detaljplanen tas fram med standardförfarande och

har varit ute på samråd och granskning. Syftet med detaljplanen är att möjliggöra ett nytt

bostadsområde med cirka 300 bostäder i flerbostadshus och radhus, en ny förskola och

LSS-boende samt en ny tvärförbindelse mellan Salemsvägen och Rönningevägen. Detaljplanen

var ute på samråd från den 15 april till den 20 maj 2021. Under samrådstiden inkom cirka 40

yttranden från remissinstanser, privatpersoner och två bostadsrättsföreningar. Under

samrådstiden genomfördes tre digitala samrådsmöten. Granskning av planförslaget pågick

under perioden 17 maj till 14 juni 2022. Under granskningstiden inkom cirka 30 yttranden

från remissinstanser, privatpersoner, två bostadsrättsföreningar och två

intresseorganisationer. Det inkom även 18 namnunderskrifter till stöd för de argument som

framförts i inkommet yttrande från nätverket Rädda Södra Hallsta. Samtliga inkomna

yttranden under samråd och granskning finns sammanställda och bemötta i framtaget

granskningsutlåtande. Planhandlingarna har justerats i enlighet med vad som presenteras i

granskningsutlåtandet. Ändringarna och kompletteringarna i planen efter granskningen

påverkar inte planens syfte, utformning eller innehåll i sådan utsträckning att den behöver

ställas ut på nytt. Med gjorda justeringar av planförslaget bör kommunstyrelsen kunna

vidarebefordra det till kommunfullmäktige för antagande.

Jäv
Marlene Ackland (L) anmäler jäv och lämnar sammanträdesrummet.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige § 20/2023
Kommunfullmäktige antar förslag till detaljplan för Södra Hallsta, plan 81-72.

Yrkande
Rickard Livén (M), Arne Närström (S), Johanna Liljedahl (L), Christian Isaksson (SD), Raili
Nilsson (C), Björn Kvist (M), Erik Glimvik (M) och Lennart Kalderén (M) yrkar bifall till
kommunstyrelsen förslag till beslut.

Mats Nittve (R) yrkar i första hand återremiss då han anser att byggnaderna mot Salemsvägen
är för höga då de enligt plankartan ska vara fem våningar och att bebyggelsen bakom husen
mot Salemsvägen ska bestå av enbart radhus och inte som nu flerfamiljshus. I andra hand
yrkar han avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Rickard Livén (M) yrkar avslag till Mats Nittves (R) yrkanden.

Proposition
Ordföranden ställer Mats Nittves (R) yrkande om återremiss mot att ärendet avgörs idag och

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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finner att ärendet avgörs idag.

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag till beslut mot Mats Nittves (R)
avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige antar förslag till detaljplan för Södra Hallsta, plan 81-72.

Protokollsanteckning
Pernilla Schubert (KD) medges lägga följande anteckning till protokollet:
“Vi i KD ser med djup oro att planerat antal parkeringsplatser i Södra Hallsta inte står i
relation till det behov som vi tror kommer att finnas. Detta kommer ju även att beröra
klimatsmarta bilar. Vi hänvisar till det vi uppgett i remissvaret angående detaljplanen.”

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 9 KS/2023:92, PEX/2023:8

Detaljplan för Södra Hallsta, plan nr 81-72, förslag att
godkänna marköverlåtelseavtal med Sveafastigheter Bostad
Södra Hallsta AB och Sveafastigheter Bostad Södra Hallsta
radhus AB

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen tog fram ett prospekt som riktade sig till
exploatörer att förvärva kommunal mark och bygga bostäder i Södra Hallsta. Efter utvärdering
av de inkomna bebyggelseförslagen valde kommunen att ha ett fortsatt samarbete med
bolagen Sveafastigheter Utveckling och Vestigia Fastigheter. Kommunstyrelsen uppdrog den
tredje december 2018, § 107, bygg- och miljönämnden att upprätta detaljplan för Södra
Hallsta. Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att godkänna två separata planeringsavtal och
plankostnadsavtal mellan kommunen och Sveafastigheter Utveckling AB samt och Vestigia
Fastigheter AB.

Detaljplanen Södra Hallsta, plan 81- 72 syftar till att möjliggöra ett nytt bostadsområde med
cirka 300 bostäder i flerbostadshus och radhus, en ny förskola och LSS-boende samt en ny
tvärförbindelse mellan Salemsvägen och Rönningevägen. Ett planeringsavtal med
Sveafastigheter Utveckling AB tecknades den 12 december 2018 och har syftat till att ge
bolaget ensamrätt att förhandla med kommunen om förvärv av mark för bostadsbebyggelse
och framtida marköverlåtelse.

Två marköverlåtelseavtal mellan kommunen och bolaget Sveafastigheter Utveckling AB har
upprättats, ett för flerbostadshusen och parkhusen samt ett för radhusen.
Marköverlåtelseavtalen har tillkommit för att reglera köpeskillingen, tidpunkt för försäljningen
av kommunal mark och respektive parts åtaganden under genomförandeskedet. De
upprättade marköverlåtelseavtalen ersätter det tidigare tecknade planeringsavtalet.

Köpeskillingen för flerbostadshusen och parkhusen har indexregleras enligt KPI och den
preliminära köpeskillingen är 78 126 165 kronor och ersättningen för utbyggnaden av
infrastruktur är 15 621 204 kronor. Köpeskillingen för radhusen har indexregleras enligt KPI
och den preliminära köpeskillingen är 21 107 940 kronor och ersättningen för utbyggnaden av
infrastruktur är 2 198 240 kronor.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 3 februari 2023.

Jäv
Marlene Ackland (L) har anmält jäv och lämnat sammanträdesrummet.

Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige § 21/2023

1. Kommunfullmäktige godkänner marköverlåtelseavtal med Sveafastigheter Bostad
Södra Hallsta AB avseende flerbostadshusen och parkhusen.

2. Kommunfullmäktige godkänner marköverlåtelseavtal med Startplattan 195 126
Aktiebolag u n ä t Sveafastigheter Bostad Södra Hallsta radhus AB avseende radhusen.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Yrkanden och proposition
Rickard Livén (M), Arne Närström (S), Raili Nilsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag
till beslut.

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med det.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Kommunfullmäktige godkänner marköverlåtelseavtal med Sveafastigheter Bostad
Södra Hallsta AB avseende flerbostadshusen och parkhusen.

2. Kommunfullmäktige godkänner marköverlåtelseavtal med Startplattan 195 126
Aktiebolag u n ä t Sveafastigheter Bostad Södra Hallsta radhus AB avseende radhusen.

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 10 KS/2023:92, PEX/2023:8

Detaljplan för Södra Hallsta, plan nr 81-72, förslag att
godkänna marköverlåtelse- och exploateringsavtal med
Vestigia Fastigheter AB

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen tog fram ett prospekt som riktade sig till
exploatörer att förvärva kommunal mark och bygga bostäder i Södra Hallsta. Efter utvärdering
av de inkomna bebyggelseförslagen valde kommunen att ha ett fortsatt samarbete med
bolagen Vestigia Fastigheter AB och Sveafastigheter Utveckling AB. Kommunstyrelsen
uppdrog den tredje december 2018, § 107, bygg- och miljönämnden att upprätta detaljplan
för Södra Hallsta. Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att godkänna två separata
planeringsavtal och plankostnadsavtal mellan kommunen och Sveafastigheter Utveckling AB
och Vestigia Fastigheter AB.

Detaljplanen Södra Hallsta, plan 81- 72 syftar till att möjliggöra ett nytt bostadsområde med
cirka 300 bostäder i flerbostadshus och radhus, en ny förskola och LSS-boende samt en ny
tvärförbindelse mellan Salemsvägen och Rönningevägen. Ett planeringsavtal med Vestigia
Fastigheter AB tecknades den 14 december 2018 och har syftat till att ge bolaget ensamrätt
att förhandla med kommunen om förvärv av mark för bostadsbebyggelse och framtida
marköverlåtelse.

Ett marköverlåtelseavtal mellan kommunen och bolaget Vestigia Fastigheter AB, har
upprättats för att reglera köpeskillingen, tidpunkt för försäljningen av kommunal mark och
respektive parts åtaganden under genomförandeskedet. Det upprättade marköverlåtelseavtal
ersätter det tidigare tecknade planeringsavtalet.

Köpeskillingen har indexregleras i enlighet med KPI och en köpeskilling för
bostadsbebyggelsen är 19 359 600 kronor.

För byggnation inom Rönningeporten III, i fastigheten Salem 27:1, har ett exploateringsavtal
upprättats mellan kommunen och bolaget Vestigia Fastigheter AB. Exploateringsavtalet
reglerar bland annat villkor under byggtiden, samordning med kommunens utbyggnad av
infrastruktur och tidplan. Bolaget ska erlägga en exploateringsersättning på 819 626 kronor
till kommunen.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 3 februari 2023.

Jäv
Marlene Ackland (L) har anmält jäv och lämnat sammanträdesrummet.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige § 22/2023

1. Kommunfullmäktige godkänner marköverlåtelseavtal med Vestigia Fastigheter AB.
2. Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal med Vestigia Fastigheter AB.

Yrkanden och proposition
Arne Närström (S) och Rickard Livén (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med det.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Kommunfullmäktige godkänner marköverlåtelseavtal med Vestigia Fastigheter AB.
2. Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal med Vestigia Fastigheter AB.

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 11 KS/2023:59

Handlingsplan för kvinnofrid och mot våld i nära relationer
samt hedersrelaterat våld och förtryck

Vision och mål har satts för det löpande arbetet mot våld i nära relationer. Målen är:

1. Förbättra stöder till personer som upplevt våld i nära relationer.
2. Sprida kunskap om kvinnofrid, våld i nära relationer och hedersförtryck inom

socialförvaltningen och bland kommunens medborgare.
3. Främja samverkan och nätverk inom våld i nära relationer dels internt i kommunen

dels interkommunalt.

En plan för åtgärder med uppföljning utifrån presenteras i planen.

Ärendet behandlades på socialnämndens sammanträde den 7 december 2022 och beskrivs i
socialförvaltningens tjänsteskrivelse den 8 november 2022.

Ärendet återremitterades av kommunstyrelsen den 6 februari 2023, då
innehållsförteckningen inte stämde överens med handlingsplanens totala sidantal. Det var en
felskrivning som nu har korrigerats.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige § 25/2023
Kommunfullmäktige godkänner “Handlingsplan - För kvinnofrid och mot våld i nära relationer
samt hedersrelaterat våld och förtryck - mål, åtgärder och ansvarsfördelning.

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige godkänner “Handlingsplan - För kvinnofrid och mot våld i nära relationer
samt hedersrelaterat våld och förtryck - mål, åtgärder och ansvarsfördelning.

______________________

Delges:
Socialnämnden

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 12 KS/2023:3

Årsredovisning 2022

Av kommunens övergripande mål är åtta uppfyllda och två är delvis uppfyllda. Gällande
kommunens fyra mål för god ekonomisk hushållning är tre av fyra mål helt uppfyllda, det
fjärde målet är delvis uppfyllt, den sammanvägda bedömningen är att kommunen har en god
ekonomisk hushållning.

Årets resultat uppgår till 26,2 miljoner kronor. Resultatet exklusive VA, jämförelsestörande
poster uppgår till 33,4 miljoner kronor, vilket är 7,8 miljoner kronor bättre än årets budget på
25,6 miljoner kronor.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 21 mars 2023.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige § 31/2023

1. Kommunfullmäktige godkänner den upprättade årsredovisningen för år 2022.

2. Kommunfullmäktige beslutar att överföra medel enligt följande från 2022 till 2023 års
investeringsbudget:
a. Kommunstyrelseförvaltningen, 5 773 tkr
b. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen, 42 670 tkr
c. Bygg- och miljönämnden, 283 tkr
d. Barn- och utbildningsförvaltningen, 871 tkr
e. Socialförvaltningen, 2 230 tkr

Totalt 51 827 tkr

3. Kommunfullmäktige godkänner och beslutar att i samband med överföringarna göra
följande förändringar av specificerade investeringar i samband med överföringar från
år 2022 till år 2023 (tkr):

a. 3 000 tkr till investeringsprojektet avseende Ishallen från projekt Säby sim-
och sporthall (enligt beslut KS/2022:387)

b. 2 000 tkr till investeringsprojekt avseende skyddsrum från projekt Säby sim-
och sporthall (enligt beslut KS/2022:321)

4. Kommunfullmäktige godkänner måluppföljningen i årsredovisningen.

5. Kommunfullmäktige godkänner en utökning av upplåningsramen för 2023 om 35
miljoner kronor.

Yrkande och proposition
Rickard Livén (M), Raili Nilsson (C) och Johanna Liljedahl (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens
förslag till beslut.

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med det.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige godkänner den upprättade årsredovisningen för år 2022.
2. Kommunfullmäktige beslutar att överföra medel enligt följande från 2022 till 2023 års

investeringsbudget:
f. Kommunstyrelseförvaltningen, 5 773 tkr
g. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen, 42 670 tkr
h. Bygg- och miljönämnden, 283 tkr
i. Barn- och utbildningsförvaltningen, 871 tkr
j. Socialförvaltningen, 2 230 tkr

Totalt 51 827 tkr

3. Kommunfullmäktige godkänner och beslutar att i samband med överföringarna göra
följande förändringar av specificerade investeringar i samband med överföringar från
år 2022 till år 2023 (tkr):

a. 3 000 tkr till investeringsprojektet avseende Ishallen från projekt Säby sim-
och sporthall (enligt beslut KS/2022:387)

b. 2 000 tkr till investeringsprojekt avseende skyddsrum från projekt Säby sim-
och sporthall (enligt beslut KS/2022:321)

4. Kommunfullmäktige godkänner måluppföljningen i årsredovisningen.
5. Kommunfullmäktige godkänner en utökning av upplåningsramen för 2023 om 35

miljoner kronor.

______________________
Delges:
Samtliga nämnder

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 13 KS/2023:153

Revisionsberättelse och ansvarsfrihet

Revisorerna har angivit revisionsberättelse avseende 2022 års verksamhet och räkenskaper. I
revisorsberättelsen tillstyrks att kommunstyrelsen och övriga nämnder samt de enskilda
förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet.

Med i ärendet finns:

Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund för verksamhetsår 2022.
Revisorerna för förbundet tillstyrker att förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda
beviljas ansvarsfrihet.

Revisionsberättelse för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem för verksamhetsår
2022. Revisorerna för förbundet tillstyrker att förbundschefen och de enskilda
förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet.

Jäv
Redovisningsskyldiga ledamöter och ersättare i kommunstyrelse och nämnder deltar ej i
beslutet avseende ansvarsfrihet för respektive nämnd. De fullmäktigeledamöter som tillika
varit ledamöter/ersättare i styrelsen för Södertörns brandförsvarsförbund eller för
samordningsförbundet Huddinge, Botkyrka, Salem under 2022 deltar ej i handläggning och
beslut om ansvarsfrihet för ledamöterna i direktionen.

Yrkande
Rickard Livén (S) yrkar bifall till ordförandens förslag till beslut.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Kommunfullmäktige beslutar att i enlighet med revisorernas rekommendation bevilja
kommunstyrelse, övriga nämnder och enskilda förtroendevalda i dessa organ
ansvarsfrihet för verksamhetsår 2022.

2. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för förbundsdirektionen och de enskilda
förtroendevalda i Södertörns brandförsvarsförbund för verksamhetsår 2022.

3. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för förbundschef och de enskilda
förtroendevalda i Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem för
verksamhetsår 2022.

______________________
Delges:

Samtliga nämnder

Revisionen och KPMG

Södertörns brandförsvarsförbund

Samordningsförbundet HBS

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 14 KS/2023:120

Höjning av brukningsavgift i VA-taxa

Senaste höjning av brukningsavgifterna skedde 1 januari 2019. Under tiden från 2019 till och
med år 2022 har Salems kommuns VA-enhet haft ett positivt eget kapital, alltså en skuld till
abonnenterna. Föreskriften säger att ett positivt eget kapital skall återställas inom en
treårsperiod.

För år 2023 föreslogs en budget med ett underskott på 2 762 tkr vilket skulle ge ett negativt
eget kapital och därmed en fordran på abonnenterna. I budgeten ingick en beräknad
taxehöjning om 2 kr/kbm från första januari, vilket skulle innebära en höjning på 7,9 procent.

Efter att budgeten lades fram har ett antal kraftiga kostnadsökningar aviserats.

Ärendet behandlades på tekniska nämndens sammanträde den 16 mars och beskrivs i miljö-
och samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 20 februari 2023.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige §34/2023

1. Kommunfullmäktige beslutar att VA-taxan för Salems kommun fastställs i enlighet
med miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag i tjänsteskrivelsen daterad
den 20 februari 2023, att gälla från och med 1 juni 2023.

2. Kommunfullmäktige beslutar att rörliga avgifter i brukningstaxan höjs med 10 procent
och fasta avgifter med 20 procent.

Yrkande och proposition
Arne Närström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med det.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Kommunfullmäktige beslutar att VA-taxan för Salems kommun fastställs i enlighet
med miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag i tjänsteskrivelsen daterad
den 20 februari 2023, att gälla från och med 1 juni 2023.

2. Kommunfullmäktige beslutar att rörliga avgifter i brukningstaxan höjs med 10 procent
och fasta avgifter med 20 procent.

______________________

Delges:
Tekniska nämnden

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 15 KS/2022:5

Sammanställning besparingsprogram 2023 för hela kommunen

Kommunstyrelsens förvaltning ser att tillkommande kostnader för pensioner och att antalet
invånare är lägre än vad som antogs vid budgeteringstillfället kommer att påverka utfallet för
år 2023. Därtill kommer de obalanser som finns inom barn- och utbildningsnämnden.

För att bättre kunna möta kommande års utmaningar föreslås att ett besparingsbeting
fördelas till respektive nämnd, förutom revisionsnämnden. Besparing föreslås till 1% för år
2023 och där undantas även barn- och utbildningsnämnden. För år 2024 föreslås en
besparing på 1,5%.

Osäkerheter finns för pensionskostnader, ökade räntekostnader, osäkerhet för utfallet av
befolkningsförändringarna framöver i och med att Sverige befinner sig i en lågkonjunktur.
Kommunens finansiella nyckeltal är i en negativ trend i och med att kommunen investerar i en
högre takt än tidigare år, för att förbättra dessa och därmed stärka kommunens ekonomiska
ställning behöver amorteringstakten på kommunens lån öka.

Kommunstyrelsen beslutade vid KS den 6 mars § 27 att nämnderna ska återrapportera
åtgärdsförslag till kommunstyrelsen senast den 22 mars 2023.

Samtliga nämnder som mottagit remissen har återkopplat förslag till besparingar för år 2023.
Totalt sett är nämndernas förslag för år 2023 i många fall att inte återbesätta vakanser som
har uppstått i verksamheterna, samt lägre omfattning av konsultköp, utbildningsinsatser och
prioritering av vissa mindre reparationer. Åtgärderna bedöms av nämnderna inte få några
konsekvenser för årets måluppfyllelse.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kanslienheten daterad 20 mars 2023.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige § 36/2023
Kommunfullmäktige beslutar att revidera budgetramarna enligt sammanställningen av
nämndernas besparingsprogram 2023 för hela kommunen.

Yrkande
Rickard Livén (M), Raili Nilsson (C), Johanna Liljedahl (L) och Erik Glimvik (M) yrkar bifall till
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Andreas Dahl (S) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, då besparingar bör
göras med eftertanke och med klokhet, och det är inte gjort inom alla områden. Nämnderna
borde ha fått mer tid att göra konsekvensanalyser.

Mats Nittve (R) biträder Andreas Dahls (S) avslagsyrkande.

Proposition
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Andreas Dahls (S)
avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att revidera budgetramarna enligt sammanställningen av
nämndernas besparingsprogram 2023 för hela kommunen.

______________________
Delges:
Samtliga nämnder

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 16 KS/2022:5

Teknisk korrigering av budget mellan kommunstyrelsen och
teknisk nämnd 2023 på grund av nya reglementen

I mål och budget har budgetmedel fördelats enligt kommunens tidigare organisation. I och
med att kommunfullmäktige fattat beslut om ny teknisk nämnd samt nya reglementen för
kommunstyrelse och teknisk nämnd behöver fördelningen av medel korrigeras för att
överensstämma med den nya organisationen.

Den verksamhet som avses är plan- och exploateringsverksamheten (pex). Dessa medel
behöver flyttas från teknisk nämnd till kommunstyrelsen och detta omfattar både driftmedel
och investeringsmedel.

1. Driftmedel om 6 169 tkr.
2. Investeringsmedel med 1 000 tkr avseende IT-digitalisering av detaljplaner,

3D-skanning, karthanteringsverktyg.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kanslienheten daterad 10 januari 2023.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige § 37/2023
1. Kommunfullmäktige beslutar att flytta driftbudgetmedel med 6 169 tkr från teknisk

nämnd till kommunstyrelsen avseende plan- och exploateringsverksamheten för
budgetår 2023.

2. Kommunfullmäktige beslutar att flytta investeringsmedel med 1 000 avseende
IT-digitalisering av detaljplaner, 3D-skanning och karthanteringsverktyg från teknisk
nämnd till kommunstyrelsen för budgetåret 2023.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att flytta driftbudgetmedel med 6 169 tkr från teknisk

nämnd till kommunstyrelsen avseende plan- och exploateringsverksamheten för
budgetår 2023.

2. Kommunfullmäktige beslutar att flytta investeringsmedel med 1 000 tkr avseende
IT-digitalisering av detaljplaner, 3D-skanning och karthanteringsverktyg från teknisk
nämnd till kommunstyrelsen för budgetåret 2023.

______________________

Delges:
Tekniska nämnden

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 17 KS/2022:5

Teknisk korrigering av nämndramar avseende medel för
kapitaltjänstkostnader

Idag sker samtliga avskrivningar och räntor för kommunens investeringar på
finansförvaltningen, vilket innebär att effekten av att göra en investering inte finns på den
nämnd som har behovet av en investering.

För att tydliggöra att det finansiella ansvaret följer den som har initierat och använder en
investering föreslås att samtliga kostnader för avskrivningar och räntor samt intäkter för
investeringsbidrag flyttas till den nämnd som nyttjar investeringen.

Att lägga avskrivningar och räntor för investeringar på nämnderna är av vikt för att få rätt i
internhyressystemet som är tänkt att införas från 2024.

I förändringen omfattas inte VA-verksamheten, som redan idag belastas med både sina
avskrivningar och sina räntekostnader.

Följande förändring föreslås per nämnd och gäller för nämndernas budgetar år 2023:

Nämnd (belopp i tkr) Avskrivningar
och bidrag

Internränta
Total förändring av
budgetram 2023

Kommunstyrelsen inkl pex 2 696 175 2 871

Teknisk nämnd, exkl VA 43 807 20 304 64 111

Bygg- och miljönämnd 339 42 381

Kultur- och fritidsnämnd 454 110 564

Barn- och utbildningsnämnd 2 065 316 2 381

Socialnämnd 2 081 167 2 248

Finansförvaltning -51 442 -21 114 -72 556

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2023.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige § 38/2023
Kommunfullmäktige beslutar att flytta medel avseende kapitaltjänstkostnader från
finansförvaltningen till övriga nämnder för år 2023 enligt tjänsteskrivelse daterad 2023-03-06.

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att flytta medel avseende kapitaltjänstkostnader från
finansförvaltningen till övriga nämnder för år 2023 enligt tjänsteskrivelse daterad 2023-03-06.

______________________
Delges:
Samtliga nämnder

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 18 KS/2023:62

Förslag till nya avgifter för Säby sim- och sporthall

Kultur- och fritidsnämnden har i sitt verksamhetsområde drift av Säby sim- och sporthall,
vilket utförs av Medley AB via avtal. Medley har nu kommit in med förslag på nya avgifter för
2023.

Avgifter för bad fastställs av kommunfullmäktige och förslaget att höja avgifterna kan anses
som motiverat då ingen avgiftsreglering skett sedan 2021. Både löner, inflation och kostnader
har ökat under denna period.

Kommunfullmäktige behandlade förslaget till nya avgifter för Säby sim- och sporthall 2023 på
sitt sammanträde den 16 februari § 4 och beslutade då:
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet med följande motivering: Vid en
genomgång inför beslutet har det uppdagats att Salem i prislistan betraktar 15-åringar som
vuxna. Detta måste korrigeras. Vattenvana och simkunnighet är viktigt för barn och
ungdomar. Priset ska inte vara ett hinder. Åldersgränsen för att betraktas som vuxen och
priset för ungdomar måste ses över innan beslut kan fattas i fullmäktige.

Medley har i sitt reviderade förslag valt att bibehålla nuvarande åldersgränser med
motiveringen:
Ur arbetsmiljösynpunkt lägger vi stor vikt på att åldern ungdom är densamma för vad och
gym, det underlättar i kommunikation ut mot kund. I dagsläget är det flest vuxna och
barnfamiljer som nyttjar simhallen. Vi har få tonåringar som väljer att bada. De flesta
15-åringar visar stort intresse för gymmet istället.

Ärendet behandlades på kultur- och fritidsnämndens extrainkallade sammanträde den 15
mars 2023 och beskrivs i tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsförvaltningen daterad den 6
mars 2023.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige § 42/2023
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderat förslag till avgifter för bad vid Säby sim- och
sporthall för 2023, att gälla från och med 2023-05-01.

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderat förslag till avgifter för bad vid Säby sim- och
sporthall för 2023, att gälla från och med 2023-05-01.

______________________

Delges:
Kultur- och fritidsnämnden
Medley

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 19 KS/2023:19

Svar på interpellation: Vad händer med kameraövervakningen
i Salems och Rönninge centrum? väckt av Lena Biörnstad (R)

Kommunfullmäktige beslutade den 16 februari att interpellation från Rönningepartiet genom
Lena Biörnstad angående kameraövervakningen i Salem och Rönninge centrum fick ställas,
varpå den överlämnades till kommunstyrelsens ordförande Rickard Livén (M) för besvarande.

Kommunstyrelsen ordförande har lämnat ett svar daterat den 18 april 2023.

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige anser interpellationen vara besvarad.

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 20 KS/2023:32

Avsägelser och fyllnadsval

Avsägelser
Markus Andersson (SD), ersättare i kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och tekniska
nämnden.
Björn Adelly (S), ersättare i kultur- och fritidsnämnden.

Fyllnadsval
Björn Adelly (S), ersättare i barn- och utbildningsnämnden.
Atieh Banou (S), ersättare i kultur- och fritidsnämnden.
Irene Beckman, vice ordförande i seniorrådet (från SPF Seniorer i Salem)

Bordlagda fyllnadsval
Ersättare (SD) till kommunstyrelsen och tekniska nämnden.
Ledamot från Hjärt- och lungsjukas förening Botkyrka-Salem till rådet för
funktionshinderfrågor.
Ledamot och ersättare från vakant organisation till näringslivskommittén.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beviljar Markus Anderssons (SD) avsägelser och begär ny
sammanräkning hos länsstyrelsen.

2. Kommunfullmäktige beviljar Björn Adellys (S) avsägelse.

3. Kommunfullmäktige beslutar att välja Björn Adelly (S) till ersättare i barn- och
utbildningsnämnden.

4. Kommunfullmäktige beslutar att välja Atieh Banou (S) till ersättare i kultur- och
fritidsnämnden.

5. Kommunfullmäktige beslutar att välja Irene Beckman från SPF Seniorer till vice ordförande i
kommunala seniorrådet.

6. Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga valet av ny ersättare (SD) till kommunstyrelsen
och tekniska nämnden.

7. Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga valet av ledamot från Hjärt- och lungsjukas
förening Botkyrka-Salem till kommunala rådet för funktionshinderfrågor.

8. Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga valet av ledamot och ersättare från vakant
organisation till näringslivskommittén.

____________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Delges:
Länsstyrelsen i Stockholm
Tekniska nämnden
Barn- och utbildningsnämnden
Kultur- och fritidsnämnden
Kommunala seniorrådet

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 21

Inkomna motioner, interpellationer och frågor

Inkomna interpellationer

“Socialnämndens kvalitetsarbete”, interpellation ställd till socialnämndens ordförande, av
Andreas Dahl (S).

Inkomna motioner

Motion: Nedskräpning av våra sjöar, väckt av Christian Isaksson (SD)

Motion: Införande och ett aktivt arbete med Barnkonsekvensanalyser i det kommunala
beslutsfattandet, väckt av Andreas Dahl (S)

Motion: Kameraövervakning Mölle P-plats, väckt av Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson
(SD) och Joakim Sivegård (SD)

Motion: Skyddsräcke Säbytorgsvägen mot Skogsängsskolan, väckt av Christian Isaksson (SD),
Peter Isaksson (SD) och Joakim Sivegård (SD)

Motion: Belysning runt motionsspåret vid Mölle, väckt av Christian Isaksson (SD), Peter
Isaksson (SD) och Joakim Sivegård (SD)

Inkomna frågor

Inga frågor har inkommit.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras vid nästa
sammanträde.

2. Kommunfullmäktige remitterar motionerna för beredning.

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KF § 22

Tilldelning av ytterligare medel till projekt K-huset

Sekretessuppgifter är bortredigerade

Tekniska nämnden har i tjänsteskrivelse per den 28 februari 2023 föreslagit en utökning av
investeringsbudgeten för projektet för ombyggnation av K-huset för att kunna tilldela den
entreprenör som inkommit med det mest ekonomiskt fördelaktiga anbudet. Dagens
investering för projektet är xx miljoner kronor, men enligt tjänsteskrivelsen behöver detta
utökas till xx miljoner kronor.

Effekterna av att utöka investeringsbudgeten med utökade ramar är att även låneramen
behöver utökas med samma belopp för att säkerställa kommunens utbetalningar.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 20 mars 2023 och tjänsteskrivelse daterad 8 mars
2023.

Då ärendet är belagt med sekretess skedde överläggningen med enbart
kommunfullmäktigeledamöter, ersättare och behöriga tjänstemän närvarande.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige § 45/2023
1. Kommunfullmäktige beslutar att tilldela ytterligare investeringsmedel med xx

miljoner kronor till projektet för ombyggnation av K-huset. Total investering för
projektet blir xx miljoner kronor.

2. Kommunfullmäktige beslutar att utöka investeringsbudgeten för år 2023-2025 med xx
miljoner kronor från en investeringsbudget för perioden på xx miljoner kronor till en
investeringsbudget på xx miljoner kronor.

3. Kommunfullmäktige beslutar att låneramen för år 2023 behöver utökas med xx
miljoner kronor från dagens xx miljoner till xx miljoner kronor.

Yrkande och proposition
Rickard Livén (M) och Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till
beslut.

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med det.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att tilldela ytterligare investeringsmedel med xx

miljoner kronor till projektet för ombyggnation av K-huset. Total investering för
projektet blir xx miljoner kronor.

2. Kommunfullmäktige beslutar att utöka investeringsbudgeten för år 2023-2025 med xx
miljoner kronor från en investeringsbudget för perioden på xx miljoner kronor till en
investeringsbudget på xx miljoner kronor.

3. Kommunfullmäktige beslutar att låneramen för år 2023 behöver utökas med xx
miljoner kronor från dagens xx miljoner till xx miljoner kronor.

______________________

Delges:
Tekniska nämnden
Barn- och utbildningsnämnden

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.


